
1 
 

 
 
 

HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
VOLIKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 
 
Haiba Lastekodu, Pargi tee 1, Haiba, saue vald    18. september 2024 
 
Koosoleku algus 10:00, lõpp 13:50 
 
Osalesid volikogu liikmed ja asendusliikmed vastavalt registreerimislehele  
Juures viibisid külalised vastavalt registreerimislehele 

 
1. HOL esimees avas koosoleku ja tutvustas päevakorda. Saue vallavolikogu esimees ja vallavanem 

tervitasid kohalviibijaid.  
 

2. Saue valla sotsiaalosakonna juhataja Marelle Erlenheim ja Haiba Lastekodu juhataja Sirje Just 
kõnelesid hoolduse korraldusest Haiba Lastekodus ning asendus - ja perekodudes, samuti 
finantseerimise korraldusest.  

 
3. Andres Laisk,  Madis Sarik, Illar Lemetti  ning Tanel Ots tutvustasid vastavalt Salu HEV kooli, Jüri HEV 

kooli, Viimsi HEV kooli ning Kajamaa HEV kooli arendusprojekte ning rääkisid koostööst 
naaberomavalitsustega. 

 

4. Toimus ringkäik Haiba Lastekodus Sirje Justi juhtimisel. 
 
5. Majandus- ja Kommunikatsiooniministeeriumi Rail Balticu nõunik Andres Lindemann tutvustas Rail 

Balticu projekti projekteerimise ja ehituse hetkeseisu ning lähiaja perspektiive, samuti tegevusi Harju 
maakonnas. Toimus arutelu, mille käigus tõstatati küsimus rajatava raudtee sidumise võimalustest 
praeguse Tallinn-Rapla raudteetrassiga, arvestades raudtee praeguse rööpmelaiuse muutmise 
perspektiive Euroopa rööpmelaiusele TEN-T võrgustiku arendamise raames. 
Otsustati  

5.1 Pöörduda  Majandus- ja Kommunikatsiooniministeeriumi poole ettepanekutega teavitada HOL-i Eesti 
raudtee rööpmelaiuse ettevalmistustest ning kaasata HOL esindaja raudtee rööpmelaiuse muutmise 
kavasid ette valmistatavasse  töögruppi.  
 

6. Eesti Koorijuhtide Liidu juhatuse esimees Ingrid Mänd ja Eesti Rahvatantsu ja Rahvamuusika Seltsi 
direktor Karel Vähi kõnelesid koorilaulu ja tantsujuhtide töökorralduse tulevikust ning 
koostöövõimalustest omavalitsustega.  
 

7. SA Harju Ettevõtlus- ja Arenduskeskus Harju-, Rapla-, Läänemaa DMO juht Karmen Paju kõneles 
Harjumaa turismiorganisatsiooni DMO tegemistest ja 2025 aasta koostöövõimalustest Harjumaa 
omavalitsustega. 

 

8. HOL esimees andis teavet HOL juhatuse 11.09.2024 koosolekul arutatust ja otsustatust. 
 
9. HOL tegevdirektor rääkis kohalike omavalituste rahastamismudel ümberkorraldamise eelnõude 

senisest menetlusest, meetme „Linnalise piirkonna arendamine“ 18.03.2024 toimunud 
hindamiskomisjoni koosoleku tulemuste põhjal RTK-le tehtud toetuse jaotusettepanekust. 
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10. HOL tegevdirektor ja teised HOL töötajad kõnelesid koosolekul osalejatele Harjumaa haridusjuhtide 
koolitusprogrammist, Harjumaa omavalitsuspäevast 25.10.2024 Kiili vallas. üleriigilisest 
omavalitsuspäevast 26.09-27.09.2024, Harjumaa laskevõistlusest 04.10.2024 Männikul,  Harjumaa 
tänuüritusest Aasta Tegija 21.11.2024 ning Tallinna ringraudtee riigi meriplaneeringu menetluse 
hetkesesiust. 

 

11. Peeti vajalikuks, et HOL pöörduks ELVL poole kohalike omavalitsuste veebilehtede arenduse 
hetkesesisu küsimuses. 

 
 / digitaalselt allkirjastatud /     / digitaalselt allkirjastatud /  
 
Andrus Umboja       Kristjan Kenapea  
Koosoleku juhataja      Protokollija  


